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REFERAT 

 

 

 

Punkt 1 Redaktionsmødernes form og indhold fremover 

Beskrivelse v/Mona 

Forslag om 

- ny mødefrekvens: et møde en time hver den sidste torsdag i en 

måned. 

- Fast form på dagsorden (siden sidst, status omlægning, andet..) 

- Referentfunktion der går på omgang 

- Fast skabelon til referater (rundsendes) 

- Øget synliggørelse af redaktionsgruppens virke + om udmønt-

ningen af vores arbejde:  

          *Abonnere på referat fra medarbejdersiden 

http://medarbejdere.au.dk/institutter/austudier/ - opfordr gerne 

kolleger+chefer 

          * Nyhedsmail om det mobile projekt rundsendes i organisa-

tionen af Anne      

 

 

 

Referat Damian er referent på næste møde. 

 

 

 

 

 

 

 

Punkt 2 Siden sidst 

http://medarbejdere.au.dk/institutter/austudier/
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Beskrivelse v/Mona 

Der blev på sidste møde spurgt til, om der skulle en ny tracking-

kode på de nye sider i forhold til G. Analytics – Mona har forhørt 

sig hos Nikolaj Keldorff i AU KOM, og den gamle analyticskode 

virker, så der skal ikke skiftes noget. 

 

Billeder på de nye bachelorfagsider: Mange mangler billede. Øn-

ske om kontekstbilleder på alle, dvs. ikke blot portrætter men 

mere sigende billeder. Lars Kruse, AU Foto vil gerne tage opga-

ven, men det vil tage tid at tage til 100 uddannelser. Derfor Colo-

urboxbilleder – I får login og adgang, så I kan finde billeder til je-

res uddannelser. Send billeder til Lars, som klipper fokusfelter 

til. 

Lars har tid indtil april til at tage billeder – så meld gerne ind til 

mig, hvis I lige kender til en kommende begivenhed, hvor  der 

kunne tages gode billeder. 

  

Referat Jf. mail fra Mona af 21-1-2015. 

 

 

 

 

 

Punkt 3 Status: flytning af kandidatsider til Typo3  

Beskrivelse v/ Mona 

De generelle sider: vi er i gang med at kigge på, hvordan indhol-

det kan struktureres ind i det responsive design. 

 

Charlotte har lavet udkast til designskabelon.  

 

Referat Charlotte sender designudkastet for kandidatsider til godkendel-

se i gruppen. 

 

Charlotte og Mona danner sig et overblik over, hvilken type ind-

hold, vi har med at gøre på kandidatfagsiderne og prøver at lave 

udkast til tidsplan mv. Denne sendes ligeledes til redaktions-

gruppen, når den er klar. 
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Punkt 4 Lynevaluering af mobilkompatibelt pilotprojekt 2014 

Beskrivelse v/Mona 

Gruppen har arbejdet et år på det mobile projekt. Der har været 

samarbejde på kryds og tværs i forhold til AU KOM, redaktions-

gruppens medlemmer, fagmiljøerne, Søren og studenterskriben-

terne. 

Oplevelsen i FS er, at det overordnet har fungeret rigtig godt med 

den løbende dialog og den konkrete udmøntning både i design og 

indhold. Men der er altid plads til forbedring baseret på den læ-

ring, vi har fået igennem processen og som vi kan bruge i næste 

projekt.  

Referat På ST opleves der i fagmiljøet frustration over, at portrætterne er 

væk i det nye design.  

 

Arts gav udtryk for, at man havde prøvet sig lidt frem af og til, 

fordi det hele var nyt og de ikke helt kendte den endelige sam-

menhæng mellem tekstdelene, før det hele blev implementeret. 

Men det er en fin skabelon, de har at arbejde efter. I det næste 

projekt har vi en mere klar strategi for arbejdet, og det må blive 

en fordel.   

 

BSS udtrykte ønske om at sende alle tekster samlet til fagperso-

nerne, i stedet for af flere omgang, da det har skabt forvirring og 

tages for lang tid for de involverede at give feedback.  

Søren var enig i, at tidspresset og deadline i december havde be-

tydet, at processen blev mere forceret til sidst end ønsket for nog-

le. Han har ikke haft den fornødne tid til selv at tage rundt og in-

terviewe fagpersoner, og det har han som ambition og ønske at 

kunne gøre mere i den kommende proces med kandidatsiderne. 

 

BSS har et ønske om en særlig printerfunktion på studiedia-

grammerne. Mona drøfter muligheder med AU KOM.  

 

 

 

Punkt 5 Samarbejdet frem over med de nye bachelorfagsider  

Beskrivelse v/Søren 

Nu hvor vi har implementeret den nye mobile bachelorguide med 

nyskrevne tekster mv. vil vi sandsynligvis opleve en øget interes-

se for form og indhold – og mange holdninger hertil. Derfor vig-
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tigt, at vi er enige om, hvad rammerne er for arbejdet fremover, 

og hvordan vi forholder os, når for eksempel fagmiljøerne melder 

sig på banen. Hvornår skal Søren inddrages og hvordan gør vi 

henvendelser i det hele taget nemmere at håndtere for jer som 

redaktører? Forslag til generelle principper.  

 

Referat Gruppen foreslog, at medlemmerne hver især kan tage en del af 

snakkene med fagmiljøerne ligesom de plejer, mens hvis der øn-

skes tiltag, som umiddelbart ligger udenfor de eksisterende 

rammer, eller hvis der er tvivl, kontaktes Mona og co. og det 

bringes om nødvendigt på redaktionsmøderne.  

Man kan ligeledes tænke i at bringe de gode eksempler for præ-

sentation af indhold på andre sider frem, når man taler med 

fagmiljøerne.  

Eksempler på forespørgsler mv. fra fagmiljøerne bringes meget 

gerne med på møderne, så vi efterhånden får opbygget et fælles 

”erfaringskatalog” – og måske kan blive endnu bedre til at imø-

dekomme henvendelser.  

Punkt 6 Oplæg til ny, fælles redaktionel linje 

Beskrivelse v/Søren 

For at det daglige, redaktionelle arbejde nemmere, har vi brug for 

nogle fælles retningslinjer, så man som redaktør ikke er i tvivl 

om, hvilke rammer, der arbejdes inden for. Forslag til rammer. 

 

Referat Søren understregede, at der ikke må lægges indhold i højreko-

lonnen på fagsiderne – redaktørerne er velkomne til at redigere 

for eksempel ”beslægtede uddannelser” mv., men der må ikke 

ændres på rammerne. 

Adgangskravbjælken må der ikke redigeres indhold i. Man er 

velkommen til at komme med forslag til strukturen af indholdet, 

men det er Optagelsen, der er indholdsleverandør. Har man ret-

telser eller tilføjelser skrives til studieguide@au.dk. 

  

Der var enighed om Sørens forslag om at oprette en ekstra bjælke 

kaldet ”Studerende fortæller” på sider, hvor der er behov. Heri 

kan lægges videoer, portrætter, billeder etc.  

Ligeledes ytrede gruppen ønske om plads til karriere-

/alumneportrætter – disse må lægges under Karrierepunktet. 

 

Søren opfordrede til, at man på den enkelte fagsider med fordel 

kunne tænke i at placere en enkelt video nederst i Introduktions-

feltet, hvis man vurderer, at kvaliteten er i orden. Mange fagsider 

mailto:studieguide@au.dk
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har rigtig gode videoer liggende, men de bør redigeres, så der ik-

ke er forældede oplysninger i, f.eks. et forældet uddannelsesnavn 

eller lignende. 


